



Bank of Canada

Biographical note: Pierre Duguay

Pierre Duguay was appointed Deputy Governor of the Bank of Canada in January 2000. In this capacity, he is responsible for issues related to financial stability and financial institutions, and the issuance of bank notes. The Department of Monetary and Financial Analysis and the Department of Banking Operations report to him. As a member of the Bank's Governing Council and the Executive Management Committee, he shares responsibility for decisions with respect to monetary policy and the management of the business of the Bank.

Mr. Duguay has been a member of the Board of Directors of CIRANO since 2002, a member of the Statistics Canada Price Measurement Advisory Committee (PMAC) since 1999, a member of the Advisory Committee on Services Statistics (ACSS) since 2004, and a member of the Advisory Committee on National Accounts from 1994 to 1999.

Born in Verdun, Quebec, Mr. Duguay received a bachelor of economics degree from the Université du Québec à Montréal in 1971 and an MA in economics from the Université de Montréal in 1974.

Mr. Duguay joined the Bank in 1973 as an Economic Analyst in the Research Department. In 1978, he moved to the Department of Monetary and Financial Analysis as Senior Economist. He was then appointed Deputy Chief of the Research Department in 1984, Chief of the Department of Monetary and Financial Analysis in 1987, and Chief of the Research Department in 1991. Mr. Duguay was made an Adviser to the Governor in 1992.

October 2005



Banque du Canada

Notice biographique : Pierre Duguay

Pierre Duguay a été nommé sous-gouverneur de la Banque du Canada en janvier 2000. À ce titre, il est chargé des questions liées à la stabilité financière et aux institutions financières, et il assume la responsabilité de l'émission des billets de banque. Le département des Études monétaires et financières et celui des Opérations bancaires relèvent de lui. Avec les autres membres du Conseil de direction et du Bureau supérieur de direction de la Banque, il partage la responsabilité des décisions liées à la politique monétaire et de la gestion des activités de l'institution.

M. Duguay est membre du Conseil d'administration de CIRANO depuis 2002, du Comité consultatif sur la mesure des prix de Statistique Canada depuis 1999, du Comité consultatif de la statistique des services depuis 2004. Il a également siégé au Comité consultatif des comptes nationaux de 1994 à 1999.

Né à Verdun, au Québec, M. Duguay a obtenu un baccalauréat spécialisé en économie de l'Université du Québec à Montréal en 1971, puis une maîtrise en économie de l'Université de Montréal en 1974.

Entré à la Banque du Canada en 1973, M. Duguay est d'abord attaché au département des Recherches à titre d'économiste. En 1978, il accède au poste d'économiste principal avant de passer au département des Études monétaires et financières. Il est nommé sous-chef du département des Recherches en 1984, chef du département des Études monétaires et financières en 1987, puis chef du département des Recherches en 1991. M. Duguay a été nommé conseiller du gouverneur en 1992.